
Zápis ze zasedání Akademického senátu Fakulty informatiky

konaného dne 26. 5. 2016 od 11:00 v místnosti D3 FI

Přítomní členové senátu:

Jan Bouda, Ivana Černá, Vlastislav Dohnal, Mojmír Křetinský, Lukáš Ručka, Vladimír Štill

Omluveni:

František Blahoudek, Michal Kozubek, Jan Strejček

Hosté

Jiří Zlatuška, děkan FI; Pavel Matula, proděkan pro bakalářské a magisterské studium; Petr Hliněný,
proděkan pro výzkum, vývoj a doktorské studium; Petr Sojka, proděkan pro kvalitu, propagaci a celoživotní
vzdělávání; Radek Pelánek; Aleš Horák, vedoucí KIT

Program:

1. Výroční zpráva o činnosti AS FI za rok 2015
2. Výroční zpráva děkana FI o činnosti a hospodaření fakulty za rok 2015
3. Dlouhodobý záměr FI MU do roku 2020
4. Aktuální stav přípravy fakultních OP VVV projektů
5. Různé

Přílohy zápisu:

1. Výroční zpráva o činnosti AS FI za rok 2015
2. Výroční zpráva děkana FI o činnosti a hospodaření fakulty za rok 2015
3. Dlouhodobý záměr FI MU do roku 2020

1. Výroční zpráva o činnosti AS FI za rok 2015

Z důvodu nemoci předsedy senátu Jana Strejčka vedl zasedání a výroční zprávu prezentoval předseda
studentské komory Vladimír Štill. Vladimír Štill předložil zprávu o činnosti AS FI, která tvoří přílohu
tohoto zápisu. V následné diskusi došlo k návrhu drobných formulačních změn v textu. Proti navrhovaným
změnám nikdo nevystoupil.

2. Výroční zpráva děkana FI o činnosti a hospodaření fakulty za rok 2015

Děkan Zlatuška prezentoval výroční zprávu za rok 2015, která je přílohou zápisu. Po prezentaci následovala
diskuse.

• Na podnět Vlastislava Dohnala se diskutovalo o poklesu počtu zapsaných studentů, především
u magisterského studia. Pokles 30 % je podle něj významný a měla by mu být věnována větší
pozornost. Podle děkana Zlatušky a proděkana Sojky je pokles způsoben jednak demografickým
vývojem, jednak může být ovlivněn také pracovními příležitostmi, které snižují motivaci studentů
pokračovat ve studiu po získání bakalářského titulu. Dále je tento vývoj ovlivněn propagací
fakulty, u bakalářského studia se zde daří zlepšováním propagace kompenzovat demografický pokles,
u magisterského studia se to však nedaří (především u studentů FI, počet mimofakultních přihlášek
je víceméně stabilní). Dále Zlatuška zmínil, že změny v propagaci fakulty v poslední době se ještě ve
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zprávě z roku 2015 nemohly projevit a že je třeba pracovat na odstraňování předsudků vůči fakultě,
které stále přetrvávají na středních školách.

• Dále proběhla diskuse o koncepci výuky programování zmíněné ve zprávě, Radek Pelánek a Vlastislav
Dohnal se zajímali, o jakou koncepci jde. Ivana Černá zmínila, že v hodnoceném období neprobíhaly
žádné zásadní změny v programovacích předmětech, spíše docházelo k diskusi mezi vyučujícími
těchto předmětu, především s cílem minimalizovat překryvy.

• Diskuse se dotkla i dalších bodů, například výkyvů v počtu příspěvků do impaktovaných časopisů,
pozic studentských výzkumných pracovníků (studenti v laboratořích podporovaní Sdružením
průmyslových partnerů), nového propagačního videa (pozitivní ohlasy převažují), přijímání
zahraničních pracovníků (stává se, že vybraný pracovník se rozhodne nenastoupit, pravděpodobně
proto, že dostal lepší či lépe placenou nabídku, s tímto souvisí i provedené změny v poměru složek
mezd v letošním rozpočtu) či opomenutí plesu FI ve výroční zprávě.

Následovalo hlasování, výroční zpráva byla schválena hlasy všech přítomných senátorů.

3. Dlouhodobý záměr FI MU do roku 2020

Děkan Zlatuška přednesl návrh dlouhodobého záměru a doplnil, že dlouhodobý záměr vychází z přípravy,
která probíhala již za děkana Kozubka. Následovala diskuse o dlouhodobém záměru.

• Radek Pelánek se dotazoval, proč je plánována dočasná akreditace a nikoli rovnou plnohodnotná
akreditace. Děkan Zlatuška odpověděl, že se je nutné re-akreditovat současné studium do roku 2018,
přičemž do té doby pravděpodobně nebude možná institucionální akreditace (tedy akreditace řešená
na úrovni MU, nikoli ministerstva), a v této situaci se vedení zdá lepší varianta nejprve prodloužit
současnou akreditaci a následně akreditovat institucionálně. Nicméně nevyloučil možnost rovnou
akreditovat nové obory, i bez institucionální akreditace.

• Dále se Radek Pelánek ptal na formulaci pasáže zlepšení kvality a úspěšnosti výuky zlepšením
relevance výuky teoretických předmětů a jak souvisí poslední změny katalogu s dlouhodobou koncepcí.
Diskuse se týkala především jeho nespokojenosti s informováním akademické obce o chystaných
změnách (před uvedením studijního katalogu na rok 2016/2017, jmenovitě zavedení povinného
předmětu vyčíslitelnost a složitost) a s chybějící diskusí k těmto změnám. K názoru se přiklonila i
část přítomných senátorů, kteří by ocenili do budoucna větší vnitrofakultní diskusi o chystaných
změnách. Děkan Zlatuška se vyjádřil, že by očekával, že o těchto věcech se lidé dozví v běžné
vnitrofakultní komunikaci, popřípadě v diskusi s vedoucími kateder, kteří jsou součástí předmětové
komise. V závěru diskuse zazněl i názor, že by do budoucna mohlo být vhodné uspořádat shromáždění
akademické obce, kde by byly prezentovány nápady vedení a zvažované změny, neboť drobná výměna
informací při neformálních setkáních již při této velikosti fakulty nemusí stačit.

• Vladimír Štill diskusi následně ukončil, protože se příliš oddálila od řešení dlouhodobého záměru
fakulty.

V následném hlasování byl dlouhodobý záměr schválen hlasy všech přítomných senátorů.

Následně děkan Zlatuška požádal AS o zařazení bodu schválení dalšího externího člena vědecké rady,
současného děkana FIT VUT.

Následovala diskuse, zda hlasování zařadit do již probíhajícího zasedání. Zazněl názor, že omluvení senátoři
se k tomuto návrhu nemohli vyjádřit. Následovalo hlasování o zařazení návrhu na program, proti zařazení
se vyjádřili dva senátoři a proto nebyl tento bod do zasedání přidán.

4. Aktuální stav přípravy fakultních OP VVV projektů

Děkan Zlatuška podal zprávu o aktuálních přípravách OP VVV. Fakulta počítá s účastí v měkké i investiční
části výzvy OP VVV se zaměřených na doktorské studium. V rámci současné výzvy se nepodařilo vyjednat
účast na projektu SIMU+ (investiční projekt MU v pregraduální rovině) zaštítěném primárně LF, v rámci
kterého vedení doufalo realizovat přestavbu poslucháren v budově D. Fakulta (respektive její části) nicméně
participují i na dalších, menších výzvách. Později v soukromé diskusi Jiří Barnat upřesnil, že v druhé výzvě
OP VVV (v roce 2018) vedení doufá v zapojení fakulty do části týkající se bakalářského a magisterského
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studia, které by umožnilo přestavbu poslucháren a zároveň i finančně podpořilo reorganizaci bakalářských
a magisterských programů.

5. Různé

K tomuto bodu nebyl vznesen žádný požadavek.

Zapsal Lukáš Ručka, editoval Vladimír Štill

Dne 20. 6. 2016 schválil a podepsal:

Vladimír Štill
předseda studentské komory AS FI
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